
Székely Attila felvétele 

/m 

• m - i a n a , i • 
A SZEGEDI , f E L SŐOKTATÁS I 

I N T É Z M É N Y E K L A P J A 

XXIV. évfolyam 14. szám 1986. november 8. Ara: 2,30 Ft 

Kitüntetések 
November 7. alkalmából 

Felsőoktatási intézmé-
nyeinkben az elmúlt na-
pokban tar tot ták meg a 
nagy októberi szocialis-
ta forradalom 69. évfor-
dulójára emlékező ünnepi 
üléseket. 

A József Attila Tudo-
mányegyetem emlékün-
nepségét november 5-én 
rendezték meg 11 órakor, 
az aulában. A tudomány-
egyetem oktatói közül 
Kiváló Munkáért ki tün-
tetésben részerültek dr. 
Zakar András ad junk tus 
(pedagógiai tanszék), dr. 
Feleki Gábor tanárse-
géd (szociológiai tan-
szék) és dr. Halász De-
zső ad junktus (általános 
fiz.-kémiai tanszék). A 
Hazafias Népfront Kiváló 
Társadalmi Munkás ki-
tüntető címmel jutalmaz-
ta dr. Fischer Ferenc ta-
nársegédet, Érdemes Tár-
sadalmi Munkás címmel 
pedig -dr. Tóth Imre ad-
junktust (földrajzi tan 7 
szék) és Székely Imréné 
előadót (növénytani tan-
szék). Az intézményi 
KISZ-szervezet idén a 
Kiváló Oktató címet dr. 
Vinczc í rén docensnek 
(szerves kémia tanszék), 
dr. Győrffy György ad-
junktusnak (állattani tan-
szék), dr. Szederkényi Ti-
bor tanszékvezetőnek (ás-
ványtani tanszék). dr. 

Karsai László ad junktus -
nak (új és legújabbkori 
egyetemes történeti tan-
szék), Irmeli Kniivilá 
f inn lektornak és dr. 
Tóth Károly docensnek 
(államjogi tanszék) adta. 
KISZ KB Aranykoszorús 
KISZ-jelvényét Csákyné 
Tombácz Etelka kapta, a 
KISZ KB Dicsérő Okle-
velét pedig Fekete. Zol-
tán. 

A Juhász Gyula Ta-
nárképző Főiskola ünnepi 
ülését november 5-én a 
főiskola dísztermében tar -
tották meg, ahol is a 
KISZ KB Aranykoszorús 
KISZ-jelvényét Kovács 
Gyula tanszéki technikus 
(mezőgazdasági tanszék) 
és Kmetty Enikő IV. éves 
magyar-orosz szakos hall-
gató vehette át. Az 500 
ezer kilométeres baleset-
mentes vezetés elismeré-
seként a főiskola két dol-
gozója kapta meg a Köz-
lekedési Főfelügyelet Ok-
levelét és emlékplakettjét: 
Ágoston János és Baláti 
Károly gépkocsivezetők. 

A Szegedi Orvostudo-
mányi Egyetem oktatói és 
dolgozói közül november 
7. alkalmából a követke-
zők részesültek ki tünte-
tésben: A Munka Érdem-
rend ezüst fokozatát kap l 
ta dr. Simon Lajos egye-
temi docens (gyógyszeré-
szi vegytani intézet). Ki-

váló Munkáért ki tünte-
tésben részesültek: Dénes 
Katalin osztályvezető ápo-
lónő (gyermekgyógyászati 
klinika), dr. Fekete Má-
tyás egyetemi tanársegéd 
(kórélettani intézet), Rá-
dai Györgyné főszakács 
(gyermekgyógyászati kli-
nika), Szabó Ferenc cso-
portvezető (gazdasági 
igazgatóság), dr. Vitt-
mann Tibor egyetemi ta-
nársegéd (I. sz. belgyó-
gyászati klinika). Mi-
niszteri Dicséret elisme-
rést kapott Farkas Jó-
zsef állatgondozó (ideg-
és elmegyógyászati klini-
ka) és dr. Toldiné dr. Fe-
rencsik Mária egyetemi 
gyakornok (anatómiai in-
tézet). Hosszú időn ke-
resztül végzett eredmé-
nyes munkájuk elismeré-
seként, nyugállományba 
vonulásuk alkalmából Ki-
váló Munkáért ki tünte-
tésben részesültek: Bar-
bacsy Attiláné betegfel-
vevő (gazdasági igazgató-
ság) és dr. Wayer Mária 
egyetemi ad junk tus 

(gyógyszertechnológiai 
intézet); Miniszteri Dicsé-
ret elismerést pedig Sza-
bó Józsefné hivatalsegéd 
(AOK dékáni hivatal) és 
Kovács Lászlóné portás 
(fül-orr-gége klinika) ka-
pott. 

Bács megyeiek figyelem! Ülésezett 
a JATE 
Tanácsa 

A Bács-Kiskun megyei 
pár t és tanács vezetői" közis-
merten jól élnek a kollektív 
mecenatúra lehetőségével. A 
Szegeden szerveződött több 
Bács megyei klub folyama-
tos anyagi és erkölcsi tá-
mogatásban részesül. Hogy 
n e szakadjon meg az ú t ra 
bocsátó megyével a kapcso-
lat, november 13—15-én 

^ Bács megyei napokat ren-
deznek a Juhász Gyula Ta-
nárképző Főiskolán. 

Az első napon délután 3 
órakor Geri István, a megyei 
tanács elnökhelyettese nyi t ja 
meg a Bács-Kiskun művé-

• szeti életét és negyven esz-
tendős fejlődését bemutató 
kiállítást a főiskola díszter-
mében. Ebben az időpontban 
kezdődik a Tamási Áron 
klub helységeiben a népmű-
vészeti kirakodó vásár. A 
tanácsterem ad otthont 17 

Kinevezés 
A Szegedi Orvostudományi 

Egyetem rektora november 
1-től dr. Molnár Józsefet, a 
Mikrobiológiai Intézet egye-
temi docensét bízta meg az 
Általános Orvostudományi 
K a r dékánhelyettesi teendői-
nek ellátásával. 

Ugyancsak november 1-jei 
hatállyal nevezték ki dr. 
Torma Józsefet, a Szegedi 
Élelmiszeripari Főiskola Ide-
gennyelvű Lektorátusának 
vezetőjét a SZOTE Idegen-
nyelvű Lektorátusának ve-
zető nyelvtanárává. 

órától a ha jdani és mai 
Bács megyei hallgatók és ok-
tatók találkozójának. Este fél 
héttől két program vá r j a az 
érdeklődőket: a díszterem-
ben a jóhírű Kecskemét 
Táncegyüttes vezeti a tánc-
házat — közreműködik a 
Hegedűs együttes —, a klub-
ban pedig videofilmek mu-
ta t j ák be a megye életét. 

Másnap este hétkor több 
amatőr együttes közös fellé-
pése ta r tha t számot az é r -
deklődésre. A „buli" címe: 
Fröccs koncert. November 
15-én, tehát a találkozó utol-
só napján Kecskemétre ki-
rándulhatnak a vállalkozók. 
A programról csak annyi t : 
este színházlátogatás lesz. 

A rendezők mindahány 
szegedi felsőoktatási intéz-
mény hallgatóját örömmel 
fogadják. 

Véradás 
A JATE Vöröskeresztes 

Szervezete november 18-án 
és 27-én 10—15 óra között 
véradást szervez a JATE-
klubban. Előzetes jelentkezé-
seket a vöröskeresztes akt i -
visták gyűjtenek. 

Vár juk minden, önzetle-
nül segítőkész hallgató, dol-
gozó és oktató részvételét. 

Kiköltözés, beköltözés 

A József Atti la Tudomány-
egyetem Taáácsának I. ren-
des ülésén, október 16-án, 
dr. Csákány Béla rektor be-
számolt a múlt tanév felada-
ta inak teljesítéséről, majd a 
testület meghatározta az idei 
tennivalókat. 

Az ú j tanév munkatervén 
végighúzódik, hogy az okta-
tási törvény alapján meg kell 
ú j í tani az egyetem legfonto-
sabb szabályzatait. Ezen kí -
vül a kiemelt feladatok közé 
tartozik az oktató, nevelő és 
kuta tómunka fejlesztési le-
hetőségeinek következetes 
keresése és megragadása; va-
lamint az egyetemi oktatók, 
kutatók, hallgatók és dolgo-
zók érdekeinek egyeztetése, 
érvényesítése és védelme; 
továbbá az intézmény gazda-
sági tevékenységének kor-
szerűsítése és hatékonyabbá 
tétele. Az egyetemi tanács — 
előreláthatóan — 8 alkalom-
mal ülésezik. 

A testület egyetértett a 
Bölcsészettudományi Karnak 
díszdoktorrá fogadásra tett 
javaslatával, majd a kiemelt 
ösztöndíj összegét 1700 fo-
r in t ra emelte. A testület vé-
gül elfogadta az Állam- és 
Jogtudományi Kar ál lam-
vizsgáztató bizottságainak el-
nökeire tett j avas la to t 

Kollégium lesz 
a Délép-szállóból 

„Szeged, Kossuth Lajos 
sgt. 72/B alatti állami ingat-
lan kezelői jogának átadás-
átvételéről szóló megállapo-
dás" a címe annak a szerző-
désnek, amelyet október 17-
én délelőtt látott el kézje-
gyével dr. Csákány Béla, a 
JATE rektora és Sipos Mi-
hály, a Délép vezérigazgató-
ja. Az • ügy végére tehát — 
legalábbis ami az elvi részt 
illeti — pont kerül t : a JATE 
megkapta a Délép-munkás-
szállás három épületéből ál-
ló komplexumát kollégiumi 
és menzagondjait enyhíten-
dő, a Délép pedig kapni fog 
160 millió forintot novem-
berben, további 20 milliót 
pedig az átadáskor — gaz-
dasági gondjai t enyhítendő. 

Ismeretes, hogy a tárgya-
lások m á r régóta folynak, s 
jsmeretes az is, hogy közben 
egy várat lan (?) esemény 
történt : az Irinyi kollégium 
műszaki ál lapota olyannyira 
megromlott, hogy december 
l - jé től az épületet ki kell 
üríteni. Ez a tény — mely-
nek bekövetkezésére régóta 
számítani lehetett — a tá r -
gyalásokra gyorsító hatást 
gyakorolt, nem is annyira a 
JATE és a Délép, hanem in-
kább a minisztérium és a 
pénzügyekben végső szót ki-
mondó Országos Tervhiva-
tal vonatkozásában. A dön-
tés végül is kedvező: a 
JATE megkapta a szükséges 
összeget a főhatóságtól, a 
következő feltételekkel: a 
Délép-szállóban 810 egyete-
mi és főiskolai hallgatót kell 
elszállásolni; öt évig a szál-
lót nem lehet felúj í tani , az-
az felúj í tás cél jára pénzt 
nem lehet felhasználni. 

Közben egyetem-szerte kü-
lönböző rémhírek szökken-
tek szárba tömeges albérlet-
be-költöztetésről, főleg az 
Irinyisek és a „szomszéd" 
József Attila kollégisták kö-
rében, de mint hallom, a 
Mórások sem érzik magu-
kat tel jes biztonságban. 
Ezért (is) örvendetes, hogy 
még a szerződés aláírásának 
nap ján az egyetem illetékes 
vezetői tá jékozta t ták a leg-
inkább érdekelteket, magu-
ka t a kollégistákat a Iri-
nyi társalgójában a fe j lemé-
nyekről. Dr. Csákány Béla 
rektor, dr. Kocsondi And-
rás nevelési rektorhelyettes 
é9 Szabó Dezső gazdasági 
főigazgató ismertette az alá-
írt megállapodást, majd vá-
laszoltak a hallgatók néhol 
szenvedélyes, néhol tárgyi-
lagos, néhol nagyfokú naivi-
tásról árulkodó kérdéseire, 
felvetéseire. 

Mit is tar ta lmaz ez a meg-
állapodás? Mivel az átadás-
átvétel nem egyszerre, ha -
nem fokozatosan történik, 
tar talmazza annak ütemezé-
sét. ami a kötelező. 1986. 
november 30-ig á t ád ják a 
JATE számára a 11 szintes 
épület felső három emeletét 
(eldöntött tény, hogy ide az 
Irinyisek fognak költözni), 
az épület főbejára tá t a lép-
csőházzal, valamint a föld-
szint felét. Átadják a teljes 
kétszintes épületet (amely a 

konyhát és a menzát fog-
lalja magába) az épületeket 
összekötő ún. „nyaktagok-
kal" együtt, valamint az öt -
szintes épület alagsorát és 
földszintjét . A második 
ütemben 1987. január 15-ig 
kerül á tadásra az ötszintes 
épület második és harmadik 
emelete, valamint a 11 szin-
tes épület 5., 6. és 7. emele-
te. Erre a három emeletre 
m á r közösen költöznek egye-
temisták és főiskolások. 
Hogy pontosan milyen 
arányban, egyelőre nem tisz-
tázott. A november 13-i 
Egyetemi Tanácsülés fog 
dönteni arról, hogy a máso-
dik ütemben költözik-e o 
József Attila Kollégium 
avagy semt tehát a részle-
tekre — mivel csak előze-
tes elképzelések vannak, 
konkrét döntés azonban még 
nincs — ezúttal nem térhe-
tünk ki. Az épületek f enn-
maradó részeit 1988. decem-
ber 31-ig a Délép használja. 
Közös használatban marad 
az ötszintes épület második 
emelete 1987. június 30-ig 
(ezt oktatási célokra veszik 
igénybe), valamint — 1988. 
december 31-ig — földszinti 
könyvtárhelyiségei és orvo-
si rendelője. 

Mit tar ta lmaz még a meg-
állapodás? Az átadó fél (a 
Délép) kötelezettségeit bizo-
nyos javítások elvégzésére. 
Többek közt az épületeken 
az átadás időpontjában meg-
ál lapí tható homlokzati hiá-
nyosságok megszüntetését, a 
11 szintes épület felvonóinak 
üzemképessé tételét kötele-
sek elvégezni. 

A szerződés tehát megköt-
tetett, a Délép munkásszál-
lása a közeljövőben egyete-
mi-főiskolai kollégiummá 
„avanzsál". Ez kétségtelenül 
nagy előnyökkel jár , á m fel-
vet ú j problémákat is. Mind-
kettőről szó esett az említet t 
kollégiumi fórumon; az elő-
nyöket persze főként az 
egyetemi vezetők, a problé-
máka t a majdani lakók 
hangsúlyozták. 

Egyértelmű előny termé-
szetesen. hogy a kollégium-
gond már az idén megoldór 
dott. (A tervezett közös 
JATE-JGY.TF kollégium 
ugyanis leghamarabb az év-
tized végére készült volna 
el, s valószínűleg a mosta-
ninál magasabb költségekbe 
ver te volna a főhatóságo-
ka t . . . ) Előny az is, hogy a 

A szűk folyosók egyike 

tervezettnél lényegesen több 
hallgatónak, 810 főnek ad 
ma jd otthont a Délép-szál-
ló. Á kérdés az, hogy milyen 
otthont? Irinyi kollégisták 
egy vállalkozó szellemű cso-
por t j a ugyanis felfedező kör-
uta t tett a közelmúltban a 
Kossuth L. sugárút 72/B-ben, 
s megállapították, hogy Je-
lenlegi (értsd: akkori) á l la-
potában egyetemi kollégium 
cél jára az épület nem alkal-
mas. Főleg a közös helyisé-
gek hiánya, a szűk folyosók, 
a szobák berendezési hiá-
nyosságai jelentették a f ó 
kifogásokat. A közhangulat-
ból a r r a lehetett következ-
tetni, hogy az Irinyisek szí-
vesebben maradnának , sem 
mint költöznének. (Szerepet 
játszik ebben az is, hogy az 
Irinyi az egyetemi épületek 
közvetlen közelében helyez-
kedik el. Való Igaz, kényel-
mes a bejárás.) Nos, a kol-
légium lakályossá tétele 
megkezdődött, s ebben a fo-
lyamatban a hallgatók meg-
valósítható javaslatait is f i -
gyelembe veszik. Kocsondi 
András rektorhelyettes ve-
zetésével bizottság alakult , 
amelynek tagja a gazdasági 
főigazgató helyettese; Kéri-
né Nagy Zsuzsa, az Irinyi 
kollégium igazgatónője, a 
JATE három karának egy-
egy oktatója, vá lamint há -
rom KISZ-képviselő, akiket 
igyekeznek az érdekeltek, te-
hát az Irinyi kollégisták kö-
zül kiválasztani. A költözés 
ütemezésének tervezése, az 
ezzel kapcsolatos teendők e l -
látása e bizottság hatáskö-
rébe tartozik. A döntések-
ről a hallgatókat időben tá -
jékoztatni fogják. 

Problémát okozhat az is, 
hogy az épületben jó ideig 
mintegy szimbiózisban fog-
nak élni egyetemisták és 
vendégmunkások. A két 
„csapat" élesen el lesz egy-
mástól különítve, a főbejá-
ratot és az első lépcsőházat, 
valamint a l if teket csak az 
egyetemisták használják, a 
Délép dolgozói a hátsó lép-
csőházon keresztül (a Pulcz 
utca felől) közelithetik meg 
lakhelyüket. Az eSyes eme-
leteket a folyosó végén fal-
lal (v. ráccsal) leválasztják, 
így a kollégiumi szobákba 
csak a portán á t ju tha tn i 
fel. 

Mivel fe jezhetném be ezt 
a tudósí tást? Kívánhat -
nék előre is kellemes napo-
kat. hónapokat a majdan i 
lakóknak, békességesebb és 
békülékenyebb hangulatot az 
Irinyiseknek annál , min t 
amelyet október 17-én este 
mutat tak, azonban mégsem 
ezt teszem. Hír t adok in -
kább arról, hogy megalakult 
az ÍHnyi-Délép SE fu tba l l -
csapat, amely (remélhetően 
hiteles) információim sze-
rint jelenleg az egyetemi „A" 
liga egyik erőssége. Kívá-
nom, hogy névrokonukkal, 
a Szeol-Délép SE-vel el len-
tétben ne essenek ki az első 
osztályból. Azaz az Irínyi-
DéJép SE ne vál jék másod-
osztályú csapattá, 

SANDI ISTVÁN 

i j 


